
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság
2008. szeptember 18-án 16:00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült:  az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 2008. szeptember 18-án 16:00 órai kezdettel a 
Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal dísztermében tartott nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Borbás  Elvira  bizottsági  elnök,  Dzsupin Imréné,  Tóth  Attila,  Fehér  István,  Nagy 
Ágnes Klaudia bizottsági tagok.

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző
Megjelentek:  Juhász  Sándor  polgármester,  Vad Mária  alpolgármester,  Dr.  Pácziné  Félix  Anna, 
Szalai Gábor.

Borbás Elvira elnök: A bizottság elnöke köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy a bizottság 
határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több mint fele ( 5 fő) jelen van.  Az Oktatási, 
Kulturális  és  Sport  Bizottság  elnöke  a  jegyzőkönyv  vezetésére  felkéri  Sahin-Tóth  Jenőnét,  a 
jegyzőkönyv hitelesítésére Dzsupin Imréné tagot.

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a  jegyzőkönyvvezető  és  jegyzőkönyv-hitelesítő 
személyére tett javaslatot 5 igen szavazattal elfogadja. 

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendi pontokat:

1. Előterjesztés a Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanév heti órakeretének 
megállapításáról és a tantárgyfelosztás elfogadásáról

2. Előterjesztés A Csicsergő Óvoda nevelési programjának és eszközjegyzékének 
véleményezésére

3. Október 23-i ünnepség megbeszélése
4. Október 1. Idősek Napja rendezvény megbeszélése
5. Egyebek

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  a  napirendi  pontokra  tett  javaslatot  5  igen 
szavazattal  elfogadja.

1.  napirendi  pont:  Előterjesztés  a  Fekete  István  Általános  Iskola  2008/2009.  tanév  heti 
órakeretének megállapításáról és a tantárgyfelosztás elfogadásáról

Borbás Elvira: Elmondja, hogy az előterjesztés az ülésen került kiosztásra, ezért biztosít időt, hogy 
mindenki átnézhesse. Elmondja, hogy minden pedagógus kötelező óraszáma 22, kedvezmény jár a 
munka-közösségvezetők, igazgató és igazgatóhelyettes részére, a munka-közösségvezetők részére 
1-1 óra, közalkalmazotti vezetőnek 2 óra, igazgatóhelyettes részére 8 óra, igazgató részére 14 óra, 
ezek  szerepelnek  a  tantárgyfelosztásban.  Minden  pedagógus  szerepel  a  tantárgyfelosztásban  és 
összesítve  is  szerepelnek  az  adatok.  A tantárgyfelosztás  összhangban  van  a  Képviselő-testület 
korábbi határozatával, valamint a pedagógiai programmal és a jogszabályi előírásokkal. 
Pácziné Félix Anna: Kérdése, hogy nyugdíjas van-e?
Borbás Elvira: Igen, ő óraadó. 

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanév 



heti órakeretének megállapításáról és a tantárgyfelosztás elfogadására vonatkozó javaslatot 5 
igen szavazattal elfogadja és az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

15/2008. (IX.18.) OKSB.
határozata

A Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanév heti órakeretének megállapításáról és a 
tantárgyfelosztásról

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javasolja a  Képviselő-testületnek, hogy a Fekete István 
Általános Iskola 2008/2009. tanév órakeretét heti 588 órában állapítsa meg.

Az osztályok, csoportok számát az alábbiak szerint határozza meg:
- alsó tagozat: 4 évfolyam, 8 csoport
- felső tagozat: 4 évfolyam, 8 csoport 
- napközi, tanulószoba: 5 csoport. 

A Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek a Fekete István Általános Iskola 2008/2009. tanévre 
benyújtott tantárgyfelosztását elfogadásra.

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, jegyző 

2.  napirendi  pont:  Előterjesztés  A  Csicsergő  Óvoda  nevelési  programjának  és 
eszközjegyzékének véleményezésére

Borbás Elvira: Tájékoztatja a bizottság tagjait az előterjesztésről, s megkérdezi, hogy van-e kérdés. 

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a nevelési programra és eszközjegyzékre vonatkozó 
javaslatot 5 igen szavazattal elfogadja és az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

16/2008. (IX.18.) OKSB.
határozata

 a Csicsergő Óvoda Nevelési Programjának és eszközjegyzékének véleményezéséről

A Bizottság   a  benyújtott  tervezetet  megtárgyalta  és  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy a 
Csicsergő Óvoda Nevelési Programját és eszközjegyzékét az előterjesztés szerint hagyja jóvá. 

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, jegyző 

3. napirendi pont: Október 23-i ünnepség megbeszélése

Borbás Elvira: Az október 23-i ünnepség a parkban kerül megrendezésre 15 órakor. A plakát még 
nem készült el, amikor elkészül, megkérik a Jegyző asszonyt, hogy a kihelyezésről gondoskodjon a 



hivatal,  valamint  az  ünnepségre  a  szervezeteknek,  személyeknek  szóló  meghívót  is  küldjék  ki. 
Vállalja a koszorú megvásárlását. 
Szalai Gábor: Kérdése, hogy a koszorút a hivatal nevében veszi-e?
Borbás Elvira: Igen és a Polgármester Úr fogja elhelyezni. 
Juhász Sándor: Kérdése, hogy az iskola ad-e műsort?
Borbás  Elvira: Igen,  az  iskolások műsort  adnak és  ezen  a  napon lesz  kiosztva  Jujutsu  Európa 
Bajnokoknak a jutalom, díszes oklevél mappában és sportboltban levásárolható utalvány. Az első 
három helyezett kap utalványt, az ötödik helyezettek jutalomkönyvet az oklevélhez. Az ünnepségen 
a Polgármester Úr adja át ünnepélyes keretek között. Kérdése, hogy a Képviselő-testület hogyan 
lesz erről tájékoztatva?
Vargáné Vass Éva: A Polgármester Úr a képviselő-testületi ülésen elmondja. 

4. napirendi pont: Október 1-e Idősek Napja megbeszélése

Borbás Elvira: Október 4-én kerül megrendezésre az iskola tornatermében. Az intézményvezető 
asszonnyal egyeztettek, megígérte, hogy segít a lebonyolításban, valamint műsort is szervez. Úgy 
tudja, meglepetésként az igazgató asszony is fellép. A nyugdíjasokat vendégül látják. 
Juhász Sándor: Felveti, hogy a legidősebb nyugdíjast fel kellene köszönteni.
Borbás Elvira: Javasolja,  hogy a 99 év felettiek kapjanak meghívót.  Ismerteti  a meghívó-plakát 
tartalmát a jelenlévőkkel. Elmondja, hogy a két nyugdíjas klub kapott annyi meghívót, ahány tagja 
van.  Elmondja,  a  hivatal  tájékoztatta,  hogy  496  fő  65  év  feletti  lakos  él  Monorierdőn,  tehát 
bőségesen  kell  vásárolni  pogácsát  és  üdítőt.  A kiszolgálásban  segítenek  a  konyha  dolgozói, 
egyebekben  a  karbantartók  és  takarítónők.  Elmondja,  hogy  a  rendezvényre  százezer  forintot 
különítettek  el,  ebből  vásárolnak  meg  mindent,  természetesen  a  virágcsokrokat  is.  Kéri  a 
polgármestert, hogy a képviselő-testületet tájékoztassa. 

5. napirendi pont: Egyebek 

a/ Kiegészítő támogatás a Monorierdő Sportegyesület részére
Fehér István: Kéri  a bizottságot,  amennyiben lehetséges,  támogassa további  400.000.-forinttal  a 
Monorierdő Sportegyesületet, mert sok fiatal jár az egyesületbe és az egyesület áfa-körbe került. A 
Monorierdői  Sportkör  képviselői  azzal  a  kéréssel  fordulnak  a  képviselő-testülethez,  hogy   a 
kiegészítő támogatást szíveskedjenek megszavazni. A kapott támogatások és bevételek a kiadásokat 
csak részben fedezik, az indulási illetve nevezési díjak bekerültek az áfa körbe, ezért kiegészítő 
támogatásra  lenne  szükség,  hogy  a  gazdálkodás  ne  kerüljön  veszélybe.  Egyre  több  fiatal  jár, 
népszerű a sport,  az egyesület  népszerűsíteni  szeretné a kis-  és nagy pályás  labdarúgást,  annak 
egészségmegőrző szerepét, ezért kérik a Képviselő-testület támogatását.
Juhász Sándor: Elmondja,  hogy az áfa-körbe esés szinte  minden területet  érint  az egyesületnél, 
javasolja,  hogy az  adott  támogatás,  másfél  millió  forint  áfáját,  háromszázezer  forint  támogatás 
odaítélését javasolja a bizottság a képviselő-testületnek.  
Tóth Attila: 250.000.- forint támogatást javasol.
Borbás Elvira: Javasolja a 400.000.-forint támogatást, ténylegesen sok gyerekeket mozgat meg ez a 
sport, továbbá nagyon jó csapat, ami összefogja őket, véleménye szerint meggondoltan kérték ezt az 
összeget. 
Nagy Ágnes Klaudia: Véleménye szerint meg kellene vizsgálni a rendelkezésre álló keretet.
Borbás Elvira: Véleménye szerint a Pénzügyi Bizottságnak kellene megvizsgálni, de már korábban 
volt ülése, viszont a pénzre sürgősen szükség lenne. 
Vargáné  Vass  Éva: Elmondja,  hogy  lehetősége  van  a  bizottságnak  kezdeményezni  rendkívüli 
pénzügyi  bizottsági  ülés  összehívását,  a  hivatal  elő  fogja   készíteni  szükség  esetén  a 
rendeletmódosítást. 
Borbás Elvira: Javasolja, hogy a pénzügyi bizottság rendkívüli ülésen vizsgálja meg a Monorierdő 
Sportegyesület kérését. Kéri a bizottság tagjait, hogy szavazzanak az elhangzott javaslatokról: 



Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  1  igen,  4  nem  szavazattal  a  Monorierdő 
Sportegyesület támogatására az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

17/2008. (IX.18.) OKSB.
Határozata

a Monorierdő Sportegyesület támogatásáról

Az Oktatási,  Kulturális és Sport Bizottság a Monorierdő Sportegyesület támogatására vonatkozó 
250.000.-forint összegű javaslatot elutasítja.

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  1  igen,  4  nem  szavazattal  a  Monorierdő 
Sportegyesület támogatására az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

18/2008. (IX.18.) OKSB.
Határozata

a Monorierdő Sportegyesület támogatásáról

Az Oktatási,  Kulturális és Sport Bizottság a Monorierdő Sportegyesület támogatására vonatkozó 
300.000.-forint összegű javaslatot elutasítja.
 

Az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  3  igen,  2  nem  szavazattal  a  Monorierdő 
Sportegyesület támogatására az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

19/2008. (IX.18.) OKSB.
határozata

a Monorierdő Sportegyesület támogatásáról

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Monorierdő 
Sportegyesületet további 400.000.-forint összeggel támogassa 2008 évben. Felkéri a Pénzügyi és 
Területfejlesztési Bizottságot, hogy rendkívüli ülésen vizsgálja meg a Monorierdő Sportegyesület 
kérését.

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, jegyző 

b/Tájékoztatás a Magyar Gyermek Labdarúgó Szövetség megalakulásáról
Fehér István: Elmondja, hogy 2008. szeptember 12-én megalakult a Magyar Gyermek Labdarúgó 
Szövetség,  2  monorierdői  alapító  tagja  van,  így  2  szavazattal  bír  a  magyar  sportirányításban. 
Jelenleg 30 ezer gyermek van benne 5-12 éves korosztályban, cél, hogy 5 év múlva 100 ezer legyen 
a létszám. 2*5 ezer forintot kellett befizetni,  a tagok Fehér István és Szécsényi Pál, a befizetett 



összeget felajánlásnak szánja, csak intézmények nevezhettek, erre támogatást tudnak lehívni. 
Borbás Elvira: Megköszöni a tájékoztatást és a felajánlást.

C/  Szoboravatás
Borbás Elvira: Elmondja, hogy 2009-ben egy szoboravatásra kerülne sor. Anka Margit művésznő 
felajánlotta, hogy a parkba szívesen csinálna egy szobrot. Javasolja Gróf Széchenyi Istvánt, nem 
talált  olyan  híres  személyt,  akit  kötni  lehetne  Monorhoz  vagy  Monorierdőhöz.  Felvette  a 
kapcsolatot az Országos Széchenyi Körrel, azt a tájékoztatást adták, hogy Monoron él egy személy, 
aki kutatta az életét, és mintha ő tudna egy szálat, amellyel kapcsolódik Monorhoz. Javasolja, mert 
példakép, a legnagyobb magyar. 
Vad Mária: Javaslata Deák Ferenc, mert ő a legbölcsebb magyar volt.
Borbás Elvira: Úgy gondolja, a képviselő-testület elé kell vinni és megvitatni, hogy ki legyen. Ha 
van ilyen lehetőség, ki kell használni, a művésznő csak az anyagköltséget kéri, a referenciamunka 
itt van a hivatal dísztermének falán. 
Tóth Attila: Javasolja Göncz Árpádot.
Borbás Elvira: Véleménye, hogy élő személyről nem lehet szobrot készíteni. Nem javasol olyan 
személyt, aki párthoz köthető, semleges személyt kell választani.
Vad Mária:  Javasolja, hogy a magyar nyelv megújítója is lehet.  
Borbás Elvira: Elmondja, hogy november 30-ig le kell adni a koncepciót a 2009 évi költségvetésre, 
ezért addig el kell dönteni. Fontos a személy, ez dönti el, hogy mellszobor lesz-e vagy egész alakos. 
A művésznő így tudja kiszámolni a költségeket.
Juhász Sándor: Felhívja a figyelmet, hogy a szobornak talapzat is kell. Kérdése, hogy miből fog 
készülni?
Borbás Elvira: Válasza, hogy kőből, vagy olyan modern anyagból, ami hasonlít a kőhöz és könnyen 
formázható. Átadása 2009. június 27-én lesz a falunapon. 
Szalai Gábor: Javaslata, meg kell kérdezni, hogy mennyibe kerül egy mellszobor, és menyibe egy 
egész alakos.
Borbás  Elvira: Elmondja,  hogy  ő  már  kérdezte,  de  a  művésznő  nem  tudta  megmondani.  A 
személytől függ.
Tóth Attila: Javasolja Karádi Katalin személyét.
Borbás Elvira: Várja a javaslatokat. 
Dzsupin Imréné: Elmondja, hogy megkérdezte Bodó Urat, de nem volt neki sem javaslata. 
Borbás  Elvira: Elmondja,  hogy olyan  szoborra  van  szükség,  amelyet  minden  évben  meg  lehet 
koszorúzni,  ami jelképe lehet a falunak.  A következő bizottsági ülésen várja a javaslatokat arra 
vonatkozóan, hogy kit  javasoltnak,  illetve ez a határozat a testület  elé kerül.  Kéri  a Képviselő-
testület javaslatát.

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság a szobor elkészítésére vonatkozó javaslatot 5 igen 
szavazattal elfogadja és az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

20/2008. (IX.18.) OKSB.
határozata

szobor elkészítéséről

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javasolja  a Képviselő-testületnek, hogy 2009.06.27-én 
egy szobor kerüljön a parkban elhelyezésre (avatásra), a szobor elkészítésével bízza meg Anka 
Margit művésznőt, a rendezvény lebonyolításával és megszervezésével az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottságot.



Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, jegyző 

D/ 2010-es rendezvény 
Borbás Elvira: Elmondja, hogy Anka Margit művésznő felajánlotta, 2010-ben is készít emlékművet 
a község számára.  1985. június 14-16-án volt  a monorierdői  kempingben megrendezett  Monori 
Találkozó  néven  emlegetett  esemény,  melyen  45  fő  értelmiségi  vett  részt.  Az  akkor  illegális 
rendezvény a demokratikus ellenzék első és igazából egyetlen ülése volt, melyen mind az urbánus, 
mind a népi frakció jelen volt és valamiben egyetértésre jutott. Ennek emlékére, a 25 éves évforduló 
alkalmából emlékmű kerüljön felavatásra Monorierdőn. A Monori Baráti Kör megszervezte a 15 
éves  megemlékezést  és  örültek  a  megkeresésnek,  felajánlották  segítségüket  a  25  éves 
megszervezéséhez.  A bizottság  elnöke  gondolatébresztőnek  szánja  ezt  a  rendezvény-tervezetet, 
ennek  előkészítése  hosszú  folyamat,  ezért  kellene  határozat-tervezetet  hozni,  hogy  a  2009  évi 
költségvetésben ennek költségei  szerepeljenek.  A művésznőnek már vannak ötletei  az  emlékmű 
elkészítésére vonatkozóan, ezeket lerajzolja és el fogja hozni. Kéri a jelenlévők hozzászólásait.
Tóth Attila: Úgy gondolja, nem Széchenyi szobrot kellene tervezni, inkább az iskola alapítójának 
állítani  szobrot,  melyet  a  tanulók  meg  tudnak  koszorúzni,  valamint  a  parkba  kellene  szobrot 
elhelyezni. 
Borbás Elvira: Véleménye szerint Monorierdőnek szüksége van szobrokra, mert az örök emlék és a 
falu gyarapodik ezáltal. Azért kell élni és tenni, hogy a jövő generációja lássa, hogy valami le lett 
téve az asztalra. A személyről lehet vitatkozni, de arról nem, hogy szükség van a szoborra. 
Juhász  Sándor: Felhívja  a  figyelmet  a  2010-es  rendezvény  kapcsán,  amennyiben  színvonalas 
eseményről van szó, megfelelő vendéglátásról és elhelyezésről is gondoskodni kell, ami költségeket 
fog  jelenteni.  Véleménye  szerint  lehetne  célpályázatot  kiírni  és  támogatókat  keresni,  amiből 
fejlesztéseket lehetne végrehajtani.
Vargáné Vass Éva: Elmondja, hogy meg lehet  keresni a Nemzeti Kulturális Alap Igazgatóságát, a 
Nemzeti  Kulturális  Örökség Minisztériumát,  az  emlékmű a nemzeti  emlékhellyé  avatása esetén 
támogatást vagy pályázati kiírást kérni erre a programra.
Borbás Elvira: Vállalja, hogy felveszi velük a kapcsolatot és a következő ülésen erről beszámol. 
Felsorolja a tanácskozás fő témáit: 1956 politikai öröksége, a határon túli magyarság helyzete, az 
ember- és állampolgári  jogok, a gazdasági reformok esélyei.  Előadásokat tartott  Donáth Ferenc, 
Csurka  István,  Csoóri  Sándor,  Bauer  Tamás,  Kiss  János.  A  gimnáziumi  4.  osztályos 
történelemkönyv foglalkozik az eseménnyel Monori Találkozóként említve. 
Vad Mária: Kérdése, hogy mi történik, ha a kemping mégis más módon hasznosítva lesz?
Juhász Sándor: Elmondja, hogy ha lesz ott emlékhely, akkor az védett lesz. 

Az Oktatási,  Kulturális  és Sport  Bizottság a 2010-ben elhelyezendő emlékműre vonatkozó 
javaslatot 5 igen szavazattal elfogadja és az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási Kulturális és Sport Bizottsága  

21/2008. (IX.18.) OKSB.
határozata

2010-ben elhelyezendő emlékműről

Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az 1985. júniusi 
monorierdői  találkozó  emlékére  egy  emlékművet  helyezzen  el  a  kempingben.  Az  emlékmű 
elkészítésével  bízza  meg  Anka  Margit  művésznőt.  A  rendezvény  megszervezésével  és 



lebonyolításával bízza meg az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottságot. 

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Bizottsági elnök, jegyző 

E/ Díjalapítás
Borbás  Elvira: Szükségesnek  tartja  Monorierdőn  díjak  alapítását,  melyhez  rendeletalkotás 
szükséges.  Megkéri  a  jegyzőt,  hogy  a  novemberi  ülésre  készítsék  elő  a  díjalapításról  szóló 
rendeletet:  például  az  iskola  legjobb  tanulója,  a  község  legjobb  sportolója,  VIP polgár,  kiváló 
pedagógus. 

Több tárgy nem lévén Borbás Elvira megköszöni a bizottság munkáját és az ülést 17 óra 07 perckor 
bezárja.

K.m.f.

Borbás Elvira Dzsupin Imréné
     elnök    jkv. hitelesítő

Sahin-Tóth Jenőné
                 jkv. vezető 
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